
PROTOKÓŁ  NR XIX/09
          z sesji Rady Gminy Poświętne

w dniu  3 lutego 2009 r.

           Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Kamiński.
W posiedzeniu udział wzięli radni i pracownicy Urzędu wg załączonej listy obecności.
Przewodniczący Rady o godzinie 9-tej otworzył obrady XIX-ej sesji Rady Gminy. 
Powitał  wszystkich  zebranych  w  tym  zaproszonych  na  sesję.  Stwierdził,  że  w  sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować i 
podejmować uchwały. Poinformował, że protokół z XIX sesji Rady Gminy jest wyłożony 
na stoliku.  Jeżeli do końca sesji nie zostaną wniesione uwagi, uznamy, że protokół został 
przyjęty bez zastrzeżeń.
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są wnioski o zmiany w  porządku ob-
rad.            
 Wójt Gminy Witold Łapiński zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodat-
kowych punktów  po punkcie 7  o treści
Wójt zgłasza zmiany
– wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego  punków: po punkcie 2 o treści:

3.  Podjecie  uchwały  intencyjnej   w  sprawie  urządzenia  parkingu  przy  drodze 
wojewódzkiej Nr 81 we wsi Poświętne.

Po punkcie:7
8- Podjecie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie zadania:” Remont chodnika w ciągu drogi 
powiatowej nr 1563 B w miejscowości Gołębie”.

             Przewodniczący zarządził głosowanie wniosków.
Zwrócił się do radnych z pytaniem,

- kto jest  za wnioskiem Wójta  Gminy Witolda Łapińskiego o wprowadzenie do 
porządku obrad dodatkowego punktu po punkcie 2 o treści:

3.  Podjecie  uchwały  intencyjnej   w  sprawie  urządzenia  parkingu  przy  drodze 
wojewódzkiej Nr 81 we wsi Poświętne.

Głosowało  radnych  14  za,  co  oznacza,   że  Rada  Gminy  jednogłośnie  rozszerzyła 
porządek obrad  o zgłoszony wniosek.
Zwrócił się do radnych z pytaniem,

- kto jest  za wnioskiem Wójta  Gminy Witolda Łapińskiego o wprowadzenie do 
porządku obrad dodatkowego punktu po punkcie 7 o treści:

- Podjecie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Białostockiemu na dofinansowanie zadania:” Remont chodnika w ciągu drogi 
powiatowej nr 1563 B w miejscowości Gołębie”.

Głosowało  radnych  14  za,  co  oznacza,   że  Rada  Gminy  jednogłośnie  rozszerzyła 
porządek obrad  o zgłoszony wniosek.
          Ponieważ   nie było więcej  uwag do porządku obrad, Przewodniczący Rady 
zwrócił  się  do  Radnych  o  przegłosowanie   całego  porządku  obrad  poszerzonego  o 
przegłosowany wniosek.
          W wyniku głosowania, Rada Gminy jednogłośnie /14 za/ przyjęła następujący 
porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XVII sesji Rady Gminy.
2.  Przyjęcie porządku obrad.



3. Podjecie uchwały intencyjnej  w sprawie urządzenia parkingu przy drodze 
wojewódzkiej Nr 81 we wsi Poświętne 

4. Podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzenie ścieków.

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Gołębie na 
lata 2009-2016.

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  odnowy  miejscowości  Wilkowo 
Stare na lata 2009-2016.

7. Podjęcie uchwały w sprawie   ustalenia planu pracy Rady Gminy i komisji       stałych

8. Podjecie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Białostockiemu na dofinansowanie zadania:” Remont chodnika w ciągu drogi 
powiatowej nr 1563 B w miejscowości Gołębie”.

 9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 r.

 10  Informacja z realizacji Uchwał Rady Gminy  podjętych w II półroczu 2008 r.
 11.  Informacja z realizacji Zarządzeń Wójta Gminy podjętych w II półroczu 2008 r.
12. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych i sprawy różne.

Ponieważ zrealizowane zostały punkty 1-2 porządku obrad, Przewodniczący 
zaproponował rozpatrzenie 3 punktu porządku obrad.   

Ad. 3. Podjecie uchwały intencyjnej  w sprawie urządzenia parkingu przy drodze 
wojewódzkiej Nr 81 we wsi Poświętne 

Temat przedstawił Andrzej Roszkowski. Przedstawił projekt uchwały w tej sprawie.
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XIX/94/09

w sprawie  urządzenia parkingu przy drodze wojewódzkiej Nr 81 we wsi Poświętne 

Ad.4.Podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
i zbiorowe odprowadzenie ścieków.

Wójt Gminy Witold Łapiński poinformował Radę, iż w dniu 19 grudnia 2008r. Za-
kład Wodociągów i Kanalizacji w Łapach złożył wniosek o zatwierdzenie taryfy za zbio-
rowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie gminy Poświęt-
ne .

ZWiK wnioskował o zatwierdzenie następujących taryf:
- za wodę 2,19 zł/m3 netto  – dotychczasowa cena 1,90 zł/m3 –wzrost o 15,26 %
- za ścieki 2,65 zł/m3 netto – dotychczasowa cena 2,30 zł/m3 – wzrost o 15,22% 
Powyższe  taryfy   nie  zostały  zatwierdzone  ze  względu  na  zbyt  duży  wzrost  w 

stosunku do roku ubiegłego. W dniu 30 stycznia 2009 r ZWiK złożył zaktualizowany 
wniosek z następującymi taryfami:

- za wodę 2,09 zł/m3 netto  – dotychczasowa cena 1,90 zł/m3 –wzrost o 10 %
- za ścieki 2,53 zł/m3 netto – dotychczasowa cena 2,30 zł/m3 – wzrost o 10% 
proponowane  taryfy  zostały  zweryfikowane.  Ich  wysokość,  jest  adekwatna  do 

poziomu inflacji. 
Kierownik ZW i K Wiktor Brzosko,   podwyżkę cen wody  i odprowadzenia ścieków 

uzasadnił  wzrostem  podatku  oraz   wzrostem  kosztów  utrzymania  i  eksploatacji. 
Przepompownie na terenie Gminy są skorodowane, szczególnie w Grochach a jest to za 



przyczyną  używanych środków chemicznych do mycia dojarni,  które mieszają się w 
studzienkach wytwarzając nowy związek chemiczny, który powoduję ogromną korozję.

Wójt  gminy  Witold  Łapiński  poprosił  pana  kierownika  ZW  i  K  w  Łapach  o 
informację w sprawie próby przekształcenia Łapskiego Zakładu w spółkę.

Pan Brzosko poinformował, iż rzeczywiście był taki pomysł Pana Burmistrza Łap 
Romana  Czepe  w  przekształcenie  Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Łapach  w 
spółkę, Sprawa ta była stawiana 2 razy na Sesji Rady w Łapach lecz zakończyła się bez 
głosowania.  Przekształcenie  Zakładu  w  spółkę  spowodowałoby  drastyczny  wzrost 
kosztów, a obciążenia kredytami na modernizację i wprowadzenie amortyzacji byłyby nie 
do zniesienia,  spółka nie byłaby w stanie udźwignąć tych kosztów.

Radny  Tadeusz  Kamiński  zapytał  jakie  środki  wpływają  na  korodowanie 
oczyszczalni.

 Inż. Chim odpowiedział : w obecnej chwili rolnicy stosują przemiennie dwa rodzaje 
środków do mycia dojarni,  niebieski i zielony posiadają one atest  lecz nie można ich 
mieszać.  Proces  mieszania  następuje  w  kolektorach  i  przepompowniach  jeden  rolnik 
stosuje  niebieski  drugi  w tym samym czasie  zielony powstaje   wtedy nowy związek 
chemiczny, który jest bardzo żrący oraz  wydziela się w dużych ilościach siarkowodór, 
który jest bardzo niebezpieczny. 

Radny Henryk Porowski  zgłosił, iż w miejscowości Zdrody Nowe  niesprawnych jest 
5 hydrantów , co było zgłaszane lecz do tej pory bez żadnej reakcji.

 Pan Chim odpowiedział , iż jeden hydrant będący w pasie jezdni zgnił, uzgodnienia 
w sprawie jego przeniesienia wymagają czasu, wiosną zakład postara się to zrobić.

Pan Tracikowski Stanisław zgłosił, iż wodomierz wskazał zużycie wody 23m3  przez 
dwie starsze osoby , co jest niemożliwością,

Pan  Brzosko  wytłumaczył  jaki  jest  tok  postępowania  w  takich  przypadkach  i  w 
sprawie  legalizacji  wodomierzy  Radny Andrzej  Dzierżek  zapytał  dlaczego zakład  nie 
chce sprzedawać wody z hydrantów.

 Pan Wiktor Brzosko  odpowiedział , że zakład dąży do maksymalnego ograniczenia 
poboru  wody  z  hydrantów  bez  żadnych  warunków,  ze  względu  na  możliwość 
wprowadzenia  zarazków  oraz  spadku  ciśnienia  w  szczycie.   Możliwe  jest  tylko 
pobieranie  wody  z  hydrantu   przez  rolników  na   warunkach  ZW i  K  w  godzinach 
nocnych. Wobec braku pytań i dyskusji Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie 
projektu uchwały.

Alfred Dobrzyński. przedstawił projekt uchwały w tej sprawie
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XIX/95/09

w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 
odprowadzenie ścieków.

Ad.5.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  odnowy  miejscowości 
Gołębie na lata 2009-2016 

Temat przedstawił Alfred Dobrzyński. Przedstawił projekt uchwały w tej sprawie.
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XIX/96/09



w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Gołębie na lata 2009-2016 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Wilkowo 
Stare na lata 2009-2016

Temat przedstawił Alfred Dobrzyński. Przedstawił projekt uchwały w tej sprawie.

Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XIX/97/09

w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Wilkowo Stare na lata 2009-2016

Ad.7.. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie  ustalenia planu pracy Rady Gminy i 
komisji       stałych

Temat  przedstawił  Tadeusz  Wiśniewolski.  Przedstawił  projekt  uchwały  w  tej 
sprawie.
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XIX/98/09

w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy i komisji       stałych

Ad.8.. Podjecie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Białostockiemu na dofinansowanie zadania:” Remont chodnika w ciągu drogi 
powiatowej nr 1563 B w miejscowości Gołębie”.

Temat  przedstawiła  Wiktoria  Kazimierska.  Przedstawiła  projekt  uchwały  w  tej 
sprawie.
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XIX/99/09

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie 
zadania:” Remont chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1563 B w miejscowości 
Gołębie”.

Ad. 9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 r.

Skarbnik Gminy Pani Wiktoria Kazimierska omówiła zmiany w budżecie gminy na 
2009r. przedstawiła projekt uchwały w tej sprawie.
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XIX/100/09

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.
                                                                     / w załączeniu/



Ad. 10  Informacja z realizacji Uchwał Rady Gminy  podjętych w II półroczu 2008 r.

Informację z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w II półroczu 2008 r.   przedstawił 
Inspektor  prowadzący obsługę rady Tadeusz Wiśniewolski, szczegółowo omówił wyko-
nanie poszczególnych uchwał.
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy mają pytania do 
przedstawionej informacji.
           Ponieważ Radni  nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji, oznacza to, że 
informacja została przyjęta przez radnych. 
                                                                            /informacja w załączeniu/

 Ad.11.  Informacja z realizacji Zarządzeń Wójta Gminy podjętych w II półroczu 2008 r.

Informację  z  realizacji  Zarządzeń  Wójta  Gminy  podjętych  w  II  półroczu  2008  r. 
przedstawił  Inspektor   prowadzący  obsługę  rady Tadeusz  Wiśniewolski,  szczegółowo 
omówił wykonanie poszczególnych zarządzeń.
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy mają pytania do 
przedstawionej informacji.
           Ponieważ Radni  nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji, oznacza to, że 
informacja została przyjęta przez radnych. 
                                                                            /informacja w załączeniu/

Ad.12. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych i sprawy różne.
1/Pani Wiesława Rogowska Sołtys wsi Porośl Wojsławy  podziękowała Panu Wójtowi i 

całej Radzie Gminy z wykonanie remontu świetlicy wiejskiej we wsi. 
2/ Radny Wiesław Gołębiewski podziękował Radzie Gminy za przyjęcie uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie 
zadania:” Remont chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1563 B w  miejscowości 
Gołębie. 

3.Pani Kamińska mieszkanka wsi Zdrody Nowe zgłosiła , iż na drodze powiatowej 
Poświętne Zdrody piaskarka posypuje tylko w niektórych miejscach a na całej drodze jest 
ślisko, oraz, że w „Gaju” na mostku zrobiono „bandy” a na strudze nie,  zabezpieczyć 
mostek na Strudze” 

Pan Andrzej Roszkowski wyjaśnił, iż droga do Zdród   jest drogą powiatową, na której są 
określone zasady posypywania przez  Zarząd Powiatu i gmina nie może w nie 
ingerować .

W tak zwanym „Gaju” na tejże drodze był przebudowywany  przepust na rowie 
melioracyjnym w ramach tej przebudowy zostały wykonane barierki, a most na Strudze 
znajduje się na drodze powiatowej i gmina nie ma możliwości jego modernizacji.

         W związku z wyczerpaniem porządku obrad, o godzinie 1045 Przewodniczący Rady 
zamknął  XVIII- tą sesję Rady Gminy Poświętne.

Protokółował:                                                               Przewodniczący Rady

Tadeusz Wiśniewolski                                                 Tadeusz Kamiński
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